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Van de redactie 
 

Geachte leden en belangstellenden,  
 

Op dit moment hebt u alweer het laatste nummer van ons Contactblad in de 

hand. Zoals u zult zien, zijn er in de inhoud en opmaak een aantal wijzigingen 

doorgevoerd. Ook de samenstelling van de redactie van ons Contactblad gaat 

veranderen, hierover leest u straks meer. 
 

In het vorige nummer schreven we al, dat we in een onrustige tijd leven. Het 

lijkt alleen maar erger te worden. Niet alleen in het buitenland rommelt het, 

maar ook onze Nederlandse regering lijkt niet erg stabiel te zijn. Mede door 

de rol van de media, liggen de problemen zo op straat. 

Is er onder de SGP-leden nog een voorbede voor onze overheid? En voor 

onze SGP-vertegenwoordigers in de Raad, Provincie en Parlement? 
 

Onderwerpen die in dit Contactblad aan de orde komen zijn: 
 

• In “Ter Bezinning” kunt u een meditatie lezen van ds. J. de Boer over 

een gedeelte uit de Efeze-brief: “Onderdanig zijn”. 

• In “Van de voorzitter” een aantal mededelingen omtrent het 

Contactblad, Studievereniging en van het Bestuur. 

• In de rubriek “Vanuit de Raad” kunt u verschillende actuele zaken, 

die spelen in onze gemeente lezen: Burgerparticipatie, enz. 

• In de rubrieken “Van de redactie” leest u informatie over diverse 

actuele onderwerpen. 

• In de rubriek “Vanuit de Provincie” kunt u kennisnemen van 

verschillende zaken, die er in de provincie spelen. 
 

Wij wensen u veel leesplezier, 
 

De redactie 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Redactie:  M. Bossers, H. Holland, J. Smelt, L.J.A. Verboom, P.J. Verheul, 

J.B. Zomer en M. Zomer 

Reacties: J. Smelt (jsmelt@kliksafe.nl) of tel. 0546 – 564397) 

Raadsfractie: J.J. Jonker (j.jonker@twenterand.nl) of tel. 0546 – 566607 

Secr. KV: Stefan v.d. Belt (stefanvandenbelt@kliksafe.nl) 

Secr. SGS:  L.J.A. Verboom (ljaverboom@kliksafe.nl) of tel. 0546 – 745643 

Website SGP: www.twenterand.sgp.nl 

Adreswijzigingen en belangstellenden voor het Contactblad: 

 G. Boers (boersg@kliksafe.nl) of tel. 0546 - 562382 

Bankrekeningnr (tijdelijk): IBAN: NL82 SNSB 0931 3041 21 t.n.v. G. Boers 
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Ter bezinning                         ds. J. de Boer 
 

Onderdanig 
 

“Elkander onderdanig zijnde in de vreze Gods”.  

   Efeze 5 : 21 

 

We leven in een wereld, waarin iedereen zijn 

of haar eigen wil denkt door te voeren. En we 

worden graag door anderen gediend, ook 

binnen de kerkmuren, want onze wil moet toch 

vooral gehoord worden. Dwars daar tegenin 

komt nu het woord van de apostel: weest 

elkander onderdanig, laat de één de ander 

dienen en helpen, waar u maar kunt. Dat geldt 

voor de lezers van de gemeente te Efeze, maar 

overdrachtelijk ook voor ons. Wie we ook zijn.   

De apostel geeft ook de grond hiervoor aan: in 

de vreze Gods. Als er Godsvreze in ons wordt gevonden, dan is er ook dienen 

en helpen in ons leven gekomen, als vrucht van de vreze des Heeren. De 

apostel wil, dat we als leden van één lichaam, als kinderen van één gezin, 

reizigers met één doel, elkander bijstaan. Ja zegt u dan, maar is er dan geen 

onderscheid? Welzeker, maar de vrucht maakt het onderscheid uit.  

We zijn vaak zo zeer bezig met het bespreken van de boom, de grond, de 

bemesting en wat al niet meer, dat we de vrucht over het hoofd zien, 

waaraan toch de boom gekend wordt. En als we bemerken, dat er nog leden 

buiten staan, die geen vrucht dragen en geen goede grond hebben, moeten 

we des te meer de Landman opzoeken om voor deze leden te pleiten. De 

vrucht van het dienen wordt door de Heilige Geest geleerd, waar Hij de 

dienende kracht van Christus gaat toepassen. Dan leer je afhankelijkheid, 

je kunt niet meer zonder die Kracht, je weet dat je zonder die Geestesgave 

niets kunt en in het verdere leer je te steunen op de zekerheid en de kracht 

van het Woord, het spreken van God. Dan wordt de naaste en de gemeente 

gediend.  

Paulus geeft in hoofdstuk 5 nog een aantal nadere kenmerken aan van deze 

genadegiften. Dienen is een Geestesgave, die we van nature niet bezitten, 

het geeft een diep gevoel van echte verwondering, dat Christus naar deze 

aarde gekomen is om te dienen en niet om gediend te worden. En iets wat je 

krijgt, mag je doorgeven, gratis, zonder enige bijbedoeling. De godsdienst 
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wil gehoord, wil gediend worden, de wereld wil gehoorzaamd, gevolgd 

worden. Maar Christus leert in stilte achter Hem aan te komen, om door 

hem in het binnenste onderwezen te worden in de weg die wij hebben te 

gaan, om de ander te dienen.  

Dienen is een oefening, zonder geloof is het slavernij en moet de ander doen 

wat jij zegt, uit puur venijn. Maar dienen uit de gave van Christus is een 

priesterlijke gave, een priesterlijk werk, in vrijheid gedaan en dan kun je de 

ander weerstaan, uit liefde. Kortom, dit dienen, elkander onderdanig zijn, is 

een sterven aan het eigen ik. Ik moet sterven en dat gebeurt ook in de 

vereniging met de dood van Christus in de opstanding van de nieuwe, 

dienende mens. Dienend met de gave van alles wat uit Christus genomen is 

tot zaligheid en redding van zielen, waar de Heilige Geest dit toepast. Het 

oude en koude is eruit, de warmte en het liefdesvuur komt ervoor in de 

plaats. Dan wordt een ander warm, uit jouw/uw armoede die toch volmaakte 

rijkdom is. Dan krijg je ook medelijden met die vurige zelfbedoelers, die 

met hun vlammen alleen maar vernietigen en niet verwarmen. De wereld die 

opgaat en vergaat in haar eigen vuur.  

Welk talent je daarvoor moet hebben? Niks, alleen maar hetgeen wat je van 

de dienende Christus gekregen hebt om uit te delen. Wil je er een woord 

voor geven? Dan is het barmhartigheid, uit geschonken genade, dan voel je 

de barmhartigheid van de Vader in de Zoon. Dit wordt niet in het openbaar, 

maar in het hart geschonken, soms onder het Woord, nooit zonder het 

Woord, soms in de binnenkamer met het Woord.  

Hoe staat het met u/jou, wat gaat er van ons uit, een verterend vuur van de 

godsdienst of van de wereld? Of iets van de Hemelse barmhartigheid 

geschonken in de omgang met uw Liefste. Daar wordt de moed geboren, daar 

wordt de kracht geschonken, daar wordt de vreze des Heeren geoefend om 

staande te blijven in de strijd die zeker komt of komen gaat.  

Dan wordt ook Psalm 25 verstaan: “Heer ai maak mij Uwe wegen door Uw 

Woord en Geest bekend”.  

Dan is het ook vaak zo dat we moeten zeggen: “Heere Jezus, als ik op U zie, 

dan is er van mijn kant diepe schaamte, waar ik weer tekortgeschoten ben. 

Hoe weinig ben ik nog aan U gelijk, o verlaat mij niet en wordt U, terwijl 

mijn zelfzucht te niet wordt gedaan, alles in ons allen”. 
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Van de Voorzitter                   M. Zomer 

 
Meestal is er, als voorzitter, voor elk 

contactblad wel wat algemeens te melden. 

Maar soms zijn er toch serieuze 

ontwikkelingen op verschillende terreinen. 

Dat is op dit moment het geval.  
 

Bestuur 

In het bestuur heeft Jan Hoekerswever 

aangegeven het bestuur te willen verlaten. 

Hij heeft aangegeven dat het voor hem niet 

meer te combineren is met zijn andere 

werkzaamheden. Als bestuur respecteren wij zijn besluit. Wij willen als 

bestuur hem hartelijk dankzeggen voor de inzet in de jaren, dat hij lid van 

het bestuur is geweest. Als bestuur hopen wij de ontstane vacature in te 

vullen tijdens de ledenvergadering van komend voorjaar.  
 

Contactblad 

In de redactie van het contactblad zullen enkele wijzigingen plaatsvinden. 

Na jarenlange trouwe dienst hebben Marinus Bossers en Jasper Smelt 

(Oosteinde) aangegeven, dat ze de redactie van het contactblad willen 

verlaten. Na al deze jaren kunnen wij niets anders dan heel dankbaar zijn 

als bestuur voor alle werkzaamheden, die zij hebben uitgevoerd voor het 

contactblad. Marinus als hoofdredacteur en Jasper verzorgde de opmaak 

van het Contactblad. Niets dan dank! Wij zijn wel heel blij te kunnen melden 

dat Pieter-Jan Verheul de redactie komt versterken.  
 

Studievereniging 

Er is een brief vanuit de studievereniging naar de leden verstuurd met 

daarbij het voorstel om de studievereniging te ontbinden. Als bestuur 

hadden we gehoopt, dat er andere mogelijkheden waren geweest om er toch 

voor te zorgen dat er een doorstart mogelijk was. Maar het is helaas een 

teken des tijds, dat er steeds minder animo was voor het bezoeken van de 

studie-avonden. Ook is het steeds lastiger om het bestuur en commissies te 

vullen. Uit onderzoek blijkt alleen al, dat het percentage mensen dat zich 

wil inzetten voor vrijwilligerswerk in 2023 ten opzichte van 2022 met 18% 

is gedaald. Als bestuur van de kiesvereniging willen wij wel ons bezinnen hoe 

we de doelen van de studievereniging levend kunnen houden.  
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Interview Starterslening                Redactie 
 

Vanwege de hoge prijzen 

op de huizenmarkt 

proberen gemeentes 

starters te helpen op de 

huizenmarkt. Sinds 2019 

was er al een Verordening 

Starterslening 

Twenterand. Deze was 

verouderd. De prijzen van 

woningen zijn sterk 

gestegen. Voor mensen 

die voor het eerst een 

huis willen kopen kan dat een reden zijn om niet te kopen. Maar de gemeente 

wil het kopen van woningen stimuleren. Het verlenen van financiële 

ondersteuning bij de aankoop is een vorm van stimulering. Maar dit geldt 

uitsluitend bij een eerste aankoop. Vandaar de term starters, zij kopen voor 

de eerste keer een woning. Er kwam hiervoor een nieuw voorstel tot 

aanpassing van deze Verordening van het college van de Gemeente 

Twenterand naar de raad. Dit voorstel werd positief kritisch bekeken door 

de SGP-fractie met hulp van de steunfractie. In het voorstel van het college 

tot wijziging, maar ook in de Verordening 2019 stond, dat het uitsluitend 

gold voor aankoop van een nieuwbouwwoning. Maar de SGP-fractie is van 

mening, dat dit ook voor aankoop van een bestaande woning moet gelden. 

Tijd om enkele vragen te stellen aan raadslid Marinus Bossers. 
 

Hoe kwam de SGP op dit punt? 

Samen met de steunfractie bekijken wij elk voorstel van het college positief 

kritisch. Wij proberen hierbij de belangen van burgers zo goed mogelijk in 

de gaten te houden. In dit geval zagen wij in het voorstel van het college, 

dat startersleningen alleen zouden gelden voor nieuwbouwwoningen.  
 

Wat heeft de SGP hiermee gedaan? 

De SGP heeft een amendement (aanpassing) op het voorstel van het college 

ingediend tijdens de raadsbehandeling van 1 oktober jongstleden. Daardoor 

valt nu ook bestaande bouw onder de startersregeling.  
 

Wat is de starterslening? 
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Voor starters is het best moeilijk om een huis te kopen. De gemeente 

probeert via een starterslening starters te ondersteunen. Bij een woning 

met een koopsom van minder dan €360.000,- kun je bovenop de maximale 

hypotheek nog €36.000,- via een starterslening lenen. Dit bedrag hoef je 

pas terug te betalen wanneer je (gezamenlijke) salaris gestegen is. Dit 

betaal je dan, net als de hypotheek, over dezelfde duur maandelijks terug.  
 

Wat betekent de aanpassing door de SGP voor burgers?  

In Twenterand en dan met name in Vriezenveen zijn relatief weinig 

nieuwbouwwoningen te koop. In de SGP-achterban willen veel starters kopen 

in plaats van huren. Daarom is de starterslening voor hen een hele goede 

regeling om toch een huis te kunnen kopen. Nu kan dat ook bij aankoop van 

een bestaande woning. Aanvragen kan via de website van de Gemeente 

Twenterand. Het totale bedrag is echter wel gelimiteerd. Er is € 774.000 

voor deze stimuleringsregeling beschikbaar, ongeveer voor 21 woningen.  
 

Hoe is de stemming verlopen? 

De raad heeft de voorgestelde wijziging (amendement) van de SGP unaniem 

aangenomen. In de nieuwe Verordening Starterslening Twenterand 2024 

staat, dat deze geldt voor bestaande en nieuwbouwwoningen. GBT en 

Christen Unie hebben het mede ingediend. 
 

Hartelijk dank Marinus voor de antwoorden, de goede inzet en 

oplettendheid! 

 

 

Komst McDonald’s (vervolg)             Redactie 
 

In de vorige uitgave van het contact blad (19e jaargang, nr. 2) werd al 

aangestipt, dat het laatste woord over de komst van de McDonald's in 

Vriezenveen nog niet is gezegd. Aangezien (op moment van schrijven) de 

gemeenteraad hierover nog moet stemmen, verdient dit onderwerp dan 

ook zeker een vervolg in het contactblad. In de rubriek “Vanuit de raad” 

gaven onze raadsleden aan, dat de SGP graag meer duidelijkheid wil over 

verschillende zaken, voordat men overgaat tot definitieve besluitvorming.  

Een belangrijke reden hiertoe, vormde de omstreden conclusie van 

onderzoeksbureau Goudappel Coffeng, waarin gesteld werd, dat de komst 

van de McDonald's aan De Zuivering in Vriezenveen geen nadelige gevolgen 

voor de verkeersafwikkeling in de nabije omgeving met zich meebrengt. 
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Ondanks dat dit punt zeker ruimte biedt voor verdere discussie, willen we 

graag twee andere kwesties verder toelichten. 
 

Een ander punt wat namelijk om opheldering vraagt, is de gunning van de 

kavel voor de te 

vestigen McDonald's. 

Deze kwestie roept 

namelijk de vraag op of 

de kavelgunning wel in 

lijn is met het 

gemeentelijke 

grondbeleid. Dit aspect 

is van groot belang, 

gezien het feit dat 

beschikbare 

bedrijfskavels in de 

gemeente Twenterand 

schaars zijn. Het is 

daarom belangrijk, dat 

het proces rondom de 

gunning op een eerlijke en transparante manier plaatsvindt. 
 

In de Nota Grondbeleid 2023-2027 staat vermeld dat de gemeente 

uitgifte van grond vooraf moet publiceren. Bedrijfskavels dienen 

toegekend te worden aan partijen of bedrijven die een substantiële 

bijdrage leveren aan de doelen die de gemeente heeft gesteld. Beoordeling 

van deze doelen vindt plaats via een transparant puntensysteem, waarbij 

aanvragen worden geëvalueerd aan de hand van verschillende criteria. 

Lokaal gevestigde bedrijven hebben hierbij een voordeel ten opzichte van 

nieuwe aanvragers. Bovendien werden kavels op het bedrijventerrein 

uitgegeven onder de voorwaarde, dat de koper zelf gebruikmaakt van de 

kavel. 
 

In het geval van McDonald's zien we dat de gunning niet persé aan de 

noodzakelijke voorwaarden voldoet. Ten eerste zou je kunnen stellen dat 

de kavel wordt onttrokken aan de lokale bedrijvigheid. Ten tweede is het 

belangrijk op te merken dat McDonald’s in deze situatie niet als koper van 

de kavel optreedt, maar “slechts” als exploitant. Het zou voor de SGP (en 

de rest van gemeenteraad) dan ook van groot belang moeten zijn, dat het 
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proces rondom de gunning van de kavel grondig wordt onderzocht, alvorens 

er tot definitieve besluitvorming over wordt gegaan. 
 

Daarnaast moeten we ook de (verdere) negatieve impact op de zondagsrust 

zeker niet vergeten.  

Onze raadsleden merkten al terecht op, dat McDonald’s vestigingen op 

locaties dicht bij provinciale- of snelwegen vaak als pleisterplaatsen 

functioneren. Dit wordt ook bevestigd door de prognose van McDonald’s 

zelf, die voor dit type vestiging (gelegen nabij een drukke weg) 

onderscheid maakt tussen twee soorten bezoekersgroepen. 
 

De eerste groep bestaat uit passanten die McDonald’s enkel bezoeken 

vanuit praktisch oogpunt. Zij hebben in werkelijkheid een andere 

eindbestemming. Deze groep 

vormt maar liefst 76% van 

het totale aantal bezoekers. 

De tweede groep bestaat uit 

“lokale” bezoekers, die 

specifiek naar McDonald’s 

gaan om daar te eten en 

vervolgens weer terugreizen. 

Deze groep vertegenwoordigt 

24% van het klantenbestand. 

Met daarbij de kanttekening, 

dat deze laatste groep zeker 

niet uitsluitend uit inwoners 

van Vriezenveen bestaat. Want McDonald's stelt namelijk dat het 

verzorgingsgebied veel groter is dan alleen de directe omgeving (lees 

Vriezenveen).  
 

Daarnaast behoort volgens de afgegeven prognose, de zondagmiddag 

samen met de zaterdagmiddag, tot de drukste momenten van de week. Ter 

indicatie: McDonald’s verwacht tijdens deze piekmomenten gemiddeld per 

uur maar liefst 121 voertuigen, 24 fietsers en 9 bezoekers te voet. Dat 

zijn aanzienlijke aantallen. Wel kan er gesteld worden dat, doordat de 

beoogde locatie zich aan de rand van het dorp bevindt, eventuele overlast 

voornamelijk beperkt blijft tot een selecte groep omwonenden. Dit zou op 

een andere locatie al snel heel anders zijn. 
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Leerlingen- en ouderenvervoer            Redactie 
 

Er kwam een schokkend 

bericht in de TC Tubantia 

over het leerlingen- en 

ouderenvervoer in de 

Gemeente Twenterand. De 

gemeente Twenterand is 

samen met de gemeentes 

Hellendoorn en Wierden 

overgestapt naar het 

Arnhemse bedrijf 

Willemsen en De Koning. 

Daarna zijn veel problemen ontstaan. Zo blijken leerlingen te laat te komen, 

ze worden vergeten, blijven staan en nog veel meer schokkende voorbeelden. 

Ook kwamen er daarna nog veel meldingen binnen van ouderen, die dezelfde 

problemen overkwamen. En dan gaat het in beide gevallen ook nog om de 

(meest) kwetsbare inwoners van onze samenleving. Dit bericht in de TC 

Tubantia werd geschreven naar aanleiding van vragen van onder andere SGP-

fractievoorzitter Jan Jonker.  
 

Jan, hoe zijn deze problemen bij jou terecht gekomen? 

Op een verjaardag was een bezoeker die veel telefoon had. Ik merkte al 

snel, dat het om een stressvolle situatie ging. Na een tijdje kwam een 

gesprek op gang. Tijdens dit gesprek zijn deze problemen bij mij gekomen. 

De SGP vindt deze problemen voor onze (kwetsbare) inwoners, die dit 

overkomt, zeer zorgwekkend. Deze problemen hebben vaak ook invloed op 

het hele gezin. Dit is voor de SGP absoluut onacceptabel.  
 

Wat heeft de SGP vervolgens ondernomen? 

We hebben direct vragen gesteld aan de verantwoordelijke wethouder. Als 

eerste wil je weten of deze problemen bij de gemeente al bekend zijn. En 

als deze problemen al bekend zijn, willen we weten, wat eraan gedaan wordt 

en of ze opgelost worden. Ook willen we weten wat de oorzaak van deze 

problemen is. Ook willen we weten of de gemeente in contact staat met de 

inwoners die door deze problemen gedupeerd worden.  
 

Hoe reageerde het college? 

Het college gaf aan dat de problemen bekend zijn en dat ze proberen de 

druk op het taxibedrijf op te gaan voeren.  
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Dit probeert de gemeente te doen met de samenwerkende gemeentes 

Hellendoorn en Wierden.  
 

Wat gebeurde er daarna? 

Nadat de problemen in de krant kwamen kregen wij nog meer reacties van 

verschillende inwoners. En het blijkt, dat er nog veel meer problemen met 

deze vervoerder spelen. Ook mensen die naar de dagbesteding gaan, blijken 

met dezelfde problemen te maken te hebben. Daarna kwamen er ook nog 

andere inwoners bij mij, die aangaven, dat het ook bij het ouderenvervoer 

speelt. Inmiddels heeft de gemeente besloten tot het geven van een 

officiële waarschuwing aan het bedrijf Willemsen en De Koning.   
 

Wat gaat de SGP nog verder doen? 

De SGP blijft deze kwestie scherp volgen. Als er nieuwe informatie komt, 

gaan we direct vragen stellen. Tevens heeft de vervoerder contact 

opgenomen met de fracties van GBT, PVV en SGP. Zij willen graag contact 

met de fracties om uitleg te geven. Ook wil de SGP, dat de 

aanbestedingsregels tegen het licht worden gehouden.  

Bijvoorbeeld: zorgen de aanbestedingsregels ervoor, dat er alleen grote 

bedrijven mee kunnen doen aan de aanbesteding? Een voorbeeld hiervan is: 

zijn er zulke strenge eisen voor elektrisch rijden, dat die ervoor zorgen, 

dat regionale bedrijven hierdoor niet meer aan de aanbesteding kunnen 

meedoen?  
 

Wat adviseer je mensen die dit meemaken? 

Bij alles wat er niet goed gaat, wil ik de mensen oproepen om het te melden 

bij de gemeente. De gemeente moet deze meldingen serieus nemen en 

behandelen. Wanneer er niets gemeld wordt, dan weet je zeker dat er niets 

gebeurt. Uiteraard staan ook wij als raadsleden open voor vragen en 

opmerkingen. 
 

Hartelijk dank, Jan, voor de antwoorden en laten we hopen voor de 

leerlingen, ouderen en alle anderen, die gebruik maken van dit vervoer, dat 

het beter wordt. Het geeft alleen al aan hoe belangrijk het werk van de SGP 

in de raad is!  

 

 

 

 



Contactblad SGP – 19e jaargang nr. 3 – December 2024 11 

 

 

100 jaar SGP Overijssel             Redactie 
 

De SGP Overijssel bestaat 100 jaar. Daarom had de SGP-Overijssel een 

symposium georganiseerd.  

Tijdens dit symposium werd de hoofdlezing 

gegeven door Prof. Dr. Andreas Kinneging 

en er was een reactie van Prof. Dr. Wim van 

Vlastuin. Prof. Kinneging is hoogleraar 

rechtsfilosofie aan de Universiteit van 

Leiden. In deze lezing werd door hem het 

gevoel verwoord, dat ik vaak hoor in onze 

eigen achterban. Dat is, dat iedereen alles 

mag vinden, maar wanneer het afwijkend is 

van de heersende opvatting, dan mag het 

niet. Prof. Kinneging legde uit wat hier aan 

de hand is.  
 

Prof. Kinneging begon de lezing met de constatering, dat de overheid steeds 

verder ingrijpt op tal van punten. Tot voor kort dacht de samenleving over 

mensen uit de reformatorische gezindte: ze zijn vreemd, maar ze doen 

niemand kwaad. Dus leven en laten leven. Maar toch zijn er sinds de laatste 

twintig jaar allemaal zaken, waar de overheid in de reformatorische 

gezindte wil ingrijpen. Zo moet de SGP: vrouwen als lid accepteren, worden 

scholen aangepakt wanneer ze geen acceptabele lessen over burgerschap 

geven en komen er allerlei eisen voor bedrijven en instellingen. De vraag die 

we dan ons zelf moeten stellen is, waar dit vandaan komt. Vanuit de 

grondwet van Thorbecke werd iedereen beschermd door drie grondrechten. 

Namelijk, de vrijheid van religie, de vrijheid van associatie (waaronder 

onderwijs en samenkomst in de kerk) en de vrijheid van spreken of 

meningsuiting. Ook is er een gelijkheidsbeginsel, maar deze geldt alleen voor 

de overheid ten opzichte van de burgers en niet tussen de burgers.  Het 

Nederlandse gelijkheidsbeginsel staat in artikel 1 van de grondwet ‘’Allen 

die zich in Nederland bevinden, worden in gelijke gevallen gelijk behandeld. 

Discriminatie wegens godsdienst, levensovertuiging, politieke gezindheid, 

ras, geslacht, handicap, seksuele gerichtheid of op welke grond dan ook, is 

niet toegestaan.’’ 
 

Sinds de laatste twintig jaar wordt door de rechter het gelijkheidsbeginsel 

tussen burgers en instellingen onderling toegepast. Dit betekent, dat alle 

burgers, elke school, kerk, bedrijf of instelling kunnen aanklagen, wanneer 
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ze niet voldoen aan het gelijkheidsbeginsel. Het grote gevaar hierin is 

echter, dat er een scheidsrechter moet zijn die de inhoud van het 

gelijkheidsbeginsel moet bepalen. Dit zal dan de overheid zijn, die dan ook 

gaat over de meningsvorming van de burgers. Dit is al het geval in de meeste 

landen op aarde. Volgens Prof. Kinneging kan dit, wanneer Nederland en 

Europa deze lijn gaan volgen, alleen maar eindigen in staatstirannie. Hij riep 

alle SGP-vertegenwoordigers en leden op te komen voor de grondrechten!   

 

 

 

Vanuit de Raad            M. Bossers + J.J. Jonker 
  

Het jaar 2024 spoedt zich naar het einde.  

Aan het einde van het jaar gaan ieders 

gedachten terug naar wat er achter ons ligt. 

Iedereen komt dan tot de conclusie, dat er 

veel is gebeurd. Waar zullen we beginnen en 

waar zullen we eindigen? Over het 

wereldgebeuren? De oorlogen in o.a. Oekraïne 

en het Midden-Oosten? De rampen en onheilen 

over de gehele wereld? De gebeurtenissen in 

ons land? Maar wat kunnen er ook niet 

ingrijpende gebeurtenissen plaatsvinden in 

onze families, gezinnen of in ieders persoonlijk 

leven? De wijze koning Salomo komt echter tot 

een andere conclusie: niets nieuws onder de 

zon… 
 

“Al deze dingen worden zo moede, dat het 

niemand zou kunnen uitspreken; het oog wordt 

niet verzadigd met zien; en het oor wordt niet 

vervuld van horen. 

Hetgeen er geweest is, hetzelve zal er zijn, en hetgeen er gedaan is, 

hetzelve zal er gedaan worden; zodat er niets nieuws is onder de zon. 

Is er enig ding, waarvan men zou kunnen zeggen: Ziet dat, het is nieuw? Het 

is alreeds geweest in de eeuwen, die voor ons geweest zijn.” 

(Prediker 1: 8 - 10) 
 

We leven in een tijd van vele crises. Er is veel onrust. De overheid heeft de 

handen meer dan vol om de basale vrijheid en andere taken uit te oefenen 
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ten behoeve van het functioneren van de samenleving. Een nieuw kabinet is 

aangetreden en er waait een andere politieke wind, maar of het nu een wat 

meer ‘linkse’ of ‘rechtse’ wind is, de koers is van Gods Woord en Wet af. 

Alom is er veel verdeeldheid.  
 

Zegt de Heere Jezus het niet zelf, wanneer we de ernstige boodschap 

lezen, die Hij bracht aan de farizeeën destijds, maar het is ook de Waarheid 

voor nu: “Doch Jezus kennende hun gedachten, zeide tot hen: Een ieder 

koninkrijk dat tegen zichzelf verdeeld is, wordt verwoest; en een iedere 

stad of huis dat tegen zichzelf verdeeld is, zal niet bestaan.”  

(Mattheüs. 12: 25) 
 

Een waarschuwende boodschap voor ons als land. Is het koninkrijk van 

Nederland niet tegen zichzelf verdeeld? Niet alleen ons land, maar ook 

iedere stad of huis? Laten we dat ter harte nemen: …wordt verwoest…, zal 

niet bestaan…!  
 

Wanneer we op alles zien dan is Gods Woord niet te ontkennen.  
 

De SGP-fractie heeft haar werk mogen doen. Het zij dat we ook hier tot de 

conclusie komen:   

We moeten dankbaar zijn, dat het ons vergund is dat de SGP haar werk mag 

doen in het publiek maatschappelijke leven. Dat gaat niet zonder steun van 

een betrokken en biddende achterban.  
 

Algemene beschouwingen bij de Kadernota/begroting 2025  

- Welke koers varen wij? 

Voorzitter, College, Leden van de Raad, 
 

‘Onrustig blijft ons hart totdat het rust vindt in God’, een bekende 

(afgeleide) uitdrukking die bij velen herkenning oproept aan Augustinus 

(354 – 430), de veel geciteerde bisschop van Hippo. Geen nieuws onder de 

zon, namelijk: rust en onrust. Toen en nu.  
 

Er is veel onrust in de wereld, dagelijks kunt u het in de media vernemen. 

Onrust in ons land. Onrust over het klimaat. Onrust over stikstof. Onrust 

over windmolens. Onrust over opvang van vluchtelingen. De lijst oneindig, 

ook door u persoonlijk, is aan te vullen. Wat kan iedereen in dit ondermaanse 

zoal niet wedervaren? Vaak niet in woorden uit te drukken.     
 

Een prachtige woonboerderij aan de Schoolstraat in Vroomshoop heeft een 

treffend opschrift: “Repos Ailleurs”. De rust is elders. We kunnen overal 
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onze rust zoeken, maar de ware rust is niet te vinden in het ondermaanse. 

In veel dingen kunnen wij 

onze rust zoeken. Op onze 

kennis en kunde of vult u 

zelf maar in. Hoe groot de 

middelen die ons gegeven 

worden ook mogen zijn. Het 

is tijdelijk en onvolkomen. 
 

Te midden van dit alles 

hebben wij met elkaar de 

taak om onze mooie 

gemeente met haar 

inwoners te dienen.  
           Foto: Wikipedia 
In de wetenschap dat niet alles kan moeten er keuzes gemaakt worden. De 

kaders voor deze keuzes worden bepaald en vertaald bij de kadernota als 

opmaat naar de programmabegroting die in het najaar vastgesteld wordt 

door de Raad. Verantwoorde keuzes moeten gemaakt worden met voldoende 

zicht op de werkelijkheid en moeten passen binnen het ‘huishoudboekje’ of 

te wel de financiële kaders van de gemeente.  
 

Principiële kaders om koers te houden 

Wat de SGP bindt is de Bijbelse boodschap als grondslag en inspiratiebron 

bij het zoeken naar oplossingen voor hedendaagse problemen. Een blijvende 

opdracht niet alleen voor SGP’ers, maar voor alle mensen. Voor velen is 

gelukkig het geloof tot steun. Zeker in moeilijke tijden, een houvast!   
 

De Tien Geboden houdt ons allemaal de spiegel voor. Laat de Bijbel, het 

Woord van God, het kompas zijn in ons leven!  
 

De overheid is ervoor om ons te beschermen. Wanneer wij het nieuws volgen 

dan mogen we blij zijn dat we in Nederland wonen. We kunnen in vrijheid 

onze weg gaan. We hebben ons gezin, ons werk, ons sociale leven… noem maar 

op. Maar dat ‘stil en gerust’ leven wordt niet door iedereen ervaren. Ook in 

onze gemeente wordt door steeds meer mensen het anders beleefd, omdat 

men slachtoffer is geworden van overheidsbeleid of door andere 

omstandigheden.  
 

De nationale ombudsman laat in zijn rapportages zien, dat de overheid niet 

voor iedereen betrouwbaar is. Het is zorgelijk, dat er geconstateerd wordt, 
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dat inwoners en ondernemers in toenemende mate de kans lopen de dupe te 

zijn/worden van complex beleid. Met als gevolg dat overheid en inwoners 

elkaar niet meer begrijpen, waardoor de kloof nog groter wordt.  
 

In Twenterand zien wij helaas ook in toenemende mate frustraties naar 

voren komen die o.a. te maken hebben met houding en gedrag van de 

gemeente. Onbewust of bewust worden inwoners en ondernemers onnodig 

geraakt. 
 

We zullen enkele 

voorbeelden noemen: 

- Twenterand in de mist 

met een hoge 

dwangsom voor Coes 

Metaalbewerking in 

Vriezenveen. De 

ondernemer is 

onterecht aangemerkt 

als milieudelinquent.  

- Ondernemer Hulshof in Den Ham wordt op kosten gejaagd en wordt 

klein gehouden en zelfs beknot. Aan de andere kant een initiatief voor 

een Mc Donald’s, die het wel voor elkaar zou krijgen. Ja, de 

stadsbouwmeester adviseerde zelfs een dubbele laag en dat allemaal 

op een strategische plek? 

- Hoe ging het ook alweer met de paaltjes in de Hoofdweg in 

Westerhaar? 

- Ondernemers betrekken bij beleid? Nee, dat is lastig. Op initiatief 

van de SGP werd de handelswijze van de gemeente, omtrent het Facet 

bestemmingsplan Horeca en Logies door de Raad niet geaccepteerd.   

- In de Tubantia werd verslag gedaan van de eerstesteenlegging van het 

clubgebouw van de Vroomshoopse Boys. De gemeente kreeg een flinke 

sneer van de voorzitter. Toezeggingen, zo zei hij, werden niet 

nagekomen. 
 

Deze lijst is helaas moeiteloos uit te breiden. Dit mogen we niet accepteren, 

ook al staat daar tegenover, dat heel veel zaken wel goed gaan.  
 

We kunnen lezen in het jaarverslag 2023 van de klachtencoördinator 

Twenterand: “Vanaf 2024 zullen er veranderingen worden doorgevoerd in 

de organisatie… Vanaf 2024 zijn er geen managers meer, die als 
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klachtbehandelaar kunnen optreden. Dat betekent, dat vanaf 2024 de 

teamleiders verantwoordelijk zijn voor de behandeling van klachten.”   
 

Wat levert dat onze inwoners en ondernemers op? Het vraagt ook geen 

houding van: “U vraagt wij draaien”. Binnen de beleidskaders moet er een 

goede belangenafweging plaatsvinden, waarbij er uitlegbare keuzes moeten 

worden gemaakt. De overheid kan vanzelf niet alles oplossen.  
 

Vooral over de meest kwetsbaren hebben we ons als samenleving en ook als 

gemeente te ontfermen. Daar horen niet alleen mooie praatjes bij, maar ook 

daden. We kunnen alles heel mooi vertellen en presenteren, maar het moet 

de realiteit en waarheid niet verdoezelen. De beleidskeuzes geven aan wat 

voor gemeente je wilt zijn. Wat je belooft, moet je ook doen. Want als we 

daar niet meer op kunnen vertrouwen dan zijn we ver van huis.    
 

We moeten onszelf ook de spiegel voorhouden, omdat namelijk houding en 

gedrag bepalend zijn voor het geven en krijgen van vertrouwen. 
 

Praktische Kaders om koers te houden 

De kadernota 2025 is nu in plaats van € 287.957,- negatief, € 45.343,- 

positief. We mogen natuurlijk niet zeggen, dat hier naar toe gerekend is 

met o.a. een onttrekking aan de ARR van € 1.593.000,-. Daarbij zij 

opgemerkt, dat het College haar eigen uitgangspunt direct aan de laars lapt 

om reëel en scherp te ramen… Zo wordt, in tegenstelling tot eerdere 

kadernota’s, de beoordeling van de inflatie achterwege gelaten! In de 

leeswijzer van de kadernota wordt ons voorgehouden, dat de kadernota 

2025 de koers en de keuzemogelijkheden beschrijft om te komen tot een 

reëel sluitende begroting…. Was het maar waar, we missen het node. Het 

College moet toch kunnen aangeven, wat voor de langere termijn nodig is 

voor een sterk economisch Twenterand met een sociaal kloppend hart? 
 

Het College heeft de Raad en onze inwoners beloofd om deze keuze uit te 

werken. In de vorige kadernota ontbraken de concrete voorstellen en de 

visie. En nu?  
 

Eerder was onze kritiek al dat de financiële analyses er niet lagen, nu missen 

we ook de verdere vertaling en uitwerking van de analyse. Juist nu is er visie 

nodig. Gemeenten zijn hierbij wel mede afhankelijk van het Rijk.   
 

We willen, dat de coalitie en het College zich aan hun woord houden! 

Namelijk het verder gezond maken van de gemeentefinanciën van 

Twenterand.  
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Het is niet verantwoord om de rekening door te schuiven en nu nog steeds 

niet de noodzakelijke keuzes te maken. Het is van tweeën één. Als de kennis 

en kunde niet aanwezig is om nu daadkracht te tonen en met voorstellen te 

komen om de financiën op orde te krijgen moet onverwijld actie worden 

ondernomen.   
 

De financiële positie blijft zorgelijk. De saldi voor de jaren 2026 -2028 zijn 

negatief. Ook de toezichthouder bestempelde de financiële situatie van 

Twenterand nog steeds als zorgelijk: code oranje.   
 

Om te komen tot een goed onderbouwde behandeling van de kadernota is 

het noodzakelijk, dat de jaarrekening 2023 en de ontwikkelingen c.q. 

effecten in de eerste maanden van het huidige jaar 2024 bekend zijn bij de 

Raad.  
  

Meerjarig is Twenterand niet in staat de kadernota sluitend te krijgen. Mag 

verwacht worden dat het toezichtorgaan van de provincie hieraan haar 

goedkeuring zal geven? 
 

Dat het Rijk vanaf 2026 de uitkering van het Gemeentefonds structureel 

verlaagt was al bekend. Om als reactie hierop nu al voorzieningen af te 

breken zou uiteraard een veel te rigoureuze maatregel zijn, maar afroming 

van de rijksbijdrage is nu wel een gegeven waarop beleid moet worden 

gemaakt. Of is de verwachting van het College dat het nieuwe kabinet dit 

beleid zal veranderen, met als gevolg een veel hogere rijksbijdrage dan nu 

het geval is, dan wel dat het aantal verplichte taken wordt verminderd? Wat 

is het beleid bij de scenario’s dat dit niet het geval is? Bij een reële 

benadering behoort een kritische beoordeling van de uitgaven. En dat blijkt 

onzes inziens onvoldoende uit deze kadernota. 
 

In ieder geval is het 

belangrijk, dat inwoners 

niet worden verplicht 

mee te betalen aan 

bijvoorbeeld uitgaven 

voor sport boven de 

basisvoorzieningen. 

Wanneer we onze 

inwoners en 

ondernemers extra 

willen gaan belasten is 
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dat wel het geval. In de kadernota wordt voorgesteld dat we ondernemers 

extra gaan belasten.  
 

De uitgaven voor sport gaan gewoon door. Hierbij rijst ook de vraag of de 

richtlijnen van de sportbonden verplichtend moeten zijn voor bijvoorbeeld 

het aantal velden waarop men recht zou hebben. Meer samenwerking tussen 

de sportverenigingen zou onzes inziens kunnen leiden tot besparingen.  
 

Een positief kritische beoordeling van de effectiviteit van de gemeentelijke 

organisatie is onzes inziens zeker in deze situatie noodzakelijk. De noodzaak 

hiervan is alleen maar groter geworden.  
 

De SGP blijft zich zorgen maken over de ambtelijke capaciteit. Twenterand 

wil een regie-organisatie zijn. Maar om regie te hebben is voldoende kennis 

en kundig personeel nodig.  

De SGP mist gedegen voorstellen van wat Twenterand voor de toekomst 

nodig heeft. Deze voorstellen zijn nodig om verder te kunnen bouwen aan 

onze gemeente. Daar hebben onze inwoners recht op. Kwalitatief goed 

personeel verdient en bespaart geld, maar het omgekeerde is ook waar. Wij 

willen graag investeren in de kwaliteit van de ambtelijke organisatie, maar 

we hebben en krijgen onvoldoende beeld of deze voldoende in control is. Ook 

de steeds meer geld-vragende Gemeenschappelijke Regelingen maken dit 

ook urgent.  
 

Het hebben van informatie en goede automatisering is essentieel voor de 

ambtelijke organisatie om goed te kunnen functioneren. De SGP is kritisch, 

maar wil benadrukken dat zij wel uitgaat van de goede wil en inzet van de 

ambtelijke organisatie. 
 

Perspectief en ontwikkelingen  

De maatschappelijke opgaven waar gemeenten een belangrijke bijdrage aan 

moeten leveren, zijn niet mals. Afgezien van de al bestaande opgaven binnen 

het sociaal domein en de jeugdzorg, is er om te beginnen de energietransitie, 

één van de grootste maatschappelijke vraagstukken van deze tijd. 

Gemeenten staan onder andere voor de opgave om in 2050 de gebouwde 

omgeving aardgasvrij te maken. Nederland moet vanaf dan een klimaat 

neutrale samenleving zijn. Het doel is duidelijk, de weg ernaartoe niet. 

Vanuit de gemeente(n) moet de focus liggen op een betrouwbaar 

energienetwerk met voldoende draagvlak, waarbij de gezondheidsrisico’s en 

andere vormen van overlast concreet en serieus moet worden meegenomen.  
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Wat het behoud van de voorzieningen betreft moet de vraag beantwoord 

worden: Welke voorzieningen kunnen we tegen zo laag mogelijke kosten 

continueren? Dat vergt keuzes te durven maken in het licht van de 

(kern)taken van de gemeente die uiteraard passend zijn bij de financiële 

draagkracht. Durft Twenterand deze financieel solide keuzes te maken? 
 

Investeringen zijn nodig. Voldoende woningen, vooral ook betaalbare 

woningen voor onze jongeren, starters op de woningmarkt. Dat zien we 

onvoldoende terug in de plannen. Investeringen voor en in de toekomst zijn 

nodig in centra en op het platteland. De leefbaarheid, maar ook 

bereikbaarheid van onze kernen staan onder druk. De antwoorden op vragen 

liggen bij onze inwoners en ondernemers. Maak daar dan ook gebruik van! 

Dit betekent niet, u vraagt wij draaien, maar te werken vanuit een duidelijke 

visie en randvoorwaarden het gesprek aan te gaan met onze inwoners en 

ondernemers. Dat geldt zeker de inwoners of ondernemers die het moeilijk 

hebben. We denken hierbij o.a. de gedupeerden langs het kanaal Almelo de 

Haandrik, maar ook aan zorgen op veel boerenerven.  
 

Tot slot 

De SGP beoogt politiek vanuit het besef, dat de beginselen van Gods Woord 

ook op staatkundig terrein uitgangspunt dienen te zijn.  
 

De kadernota is de voorloper van de programmabegroting. Dat omvat het 

gehele gemeentelijk bedrijf, dat ten dienste behoort te staan aan haar 

inwoners, ondernemers en alle andere betrokken partijen. Er zijn los van de 

genoemde punten ook behartigenswaardige zaken gemoeid en benoemd in de 

kadernota die wij ook van harte zullen steunen en het is en blijft ons 

voornemen om constructief samen te werken ten goede voor onze inwoners 

in Twenterand.  
 

U maakt het de SGP-fractie echter wel moeilijk om met een kadernota in te 

stemmen wanneer de noodzakelijke informatie niet voor handen is. De 

vragen die de SGP-fractie heeft zijn in de bijlage weergegeven.  
 

De SGP verwacht van het College, dat zij haar verantwoordelijkheid neemt 

om financieel solide beleid te voeren en in het najaar met een realistische 

en goed onderbouwde begroting te komen.  
 

Ondanks de kritische noten wil de SGP de ambtelijke organisatie bedanken 

voor het vele werk wat gedaan is. Veel dank is ook verschuldigd aan de vele 

vrijwilligers en mantelzorgers die zich inzetten voor de naaste en de 
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belangen van onze mooie gemeente. Zonder deze vrijwilligers en 

mantelzorgers kan de samenleving niet functioneren. 
 

Samen hebben we de taak en de verantwoordelijkheid om te blijven werken 

aan een gemeente die ten dienste staat van onze inwoners, ondernemers en 

andere betrokken verenigingen, kerken en organisaties etc. 
 

We wensen iedereen Gods zegen toe bij de uitvoering van hun taken en 

verantwoordelijkheden op weg naar het komende begrotingsjaar 2025.  

 

Investeringsfonds  

Over de rug van de ondernemers, d.m.v. de OZB te verhogen, wil de 

gemeente Twenterand ‘leuke dingen’ doen, waar de gehele gemeenschap baat 

bij zou hebben. Het fonds is een extra voorziening voor bijvoorbeeld 

cameratoezicht, bewaking en (verbeterde) bewegwijzering op een 

bedrijventerrein. Of voor feestverlichting, extra versiering van een 

winkelstraat of –centrum en evenementen en activiteiten. 
 

De SGP-fractie is niet tegen een investeringsfonds, wat ten goede komt aan 

onze gemeente en ondernemers. We waarderen ook het enthousiasme 

waarmee de initiatiefnemers de politiek benaderden.  

Voor ons de vraag: “Zijn alle ondernemers, verenigingen, tenminste die het 

betreft, benaderd met een brief en duidelijke uitleg?” Dat was niet het 

geval. Wij vinden dat kwalijk, want de gemeente zit er voor alle 

ondernemers. Lang niet alle ondernemers/agrariërs zijn lid van een 

ondernemersvereniging.  

Wij vinden het bijzonder, om ondernemers om een belastingverhoging te 

vragen, om dit vervolgens aan een stichting te doneren die vervolgens gaat 

besluiten waaraan het wordt uitgegeven.  
 

Feitelijk gaan we ondernemers en culturele instellingen specifiek voor een 

stichting belasten door het tarief ‘OZB-eigenaar/gebruik niet woningen’ te 

verhogen.  
 

De SGP vraagt zich af, of dit juridisch overeind blijft. Wat gebeurt er, als 

een ondernemer dit aanvecht? Hoe kunnen we als gemeente een ondernemer, 

een vereniging dwingen om een heffing te betalen voor een stichting, die 

het geld wellicht uitgeeft aan zaken, die haaks staan op wat de ondernemer 

of vereniging wil.  

Want wat gebeurt er, als een andere groep opstaat en een fonds in het leven 

wil roepen wat ten goede komt voor de gemeenschap? 
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Het gevolg van het instellen van het investeringsfonds is dat de OZB-

opbrengst voor niet woningen in 2025 in totaal met € 400.000 naar boven is 

bijgesteld. In de praktijk zal dat ca. € 31,- per € 100.000,- (0,031%) OZB-

niet-woning gaan kosten.  
 

Woonwagens  

De Raad heeft vorig jaar woonwagenbeleid vastgesteld. De gemeente is nu 

op zoek naar locaties voor woonwagens. Er zijn enkele zoeklocaties 

aangewezen om te onderzoeken of dit geschikte locaties zijn. Omwonenden 

werden uitgenodigd om informatiebijeenkomsten te bezoeken. Alleen de 

verzonden brief leidde al tot vragen, verontrusting en verwarring. De brief 

bevatte ook cruciale fouten. Vandaar dat wij hier tijdens het vragenhalfuur 

tijdens de gemeenteraadsvergadering vragen over stelden.  

Uiteindelijk gaf de wethouder toe dat de brief niet goed was. Echter ging 

de gemeente gewoon door met het verzenden van deze foute brieven. Dat 

bracht ons ertoe om schriftelijke vragen te stellen aan het college.  
 

In de brief werd namelijk al aan de omwonenden geschreven dat de Raad 

hier (en dan werd de locatie genoemd) besloten had dat er 

woonwagenstandplaatsen zouden komen. Tevens werd in de brief al vermeld 

dat woningcorporatie Mijande de verhuur en de exploitatie voor rekening 

zou nemen. Ook daar was op dat moment nog geen sprake van, want zelfs 

Mijande was niet op de hoogte van deze acties van de gemeente.    
 

De bewonersavonden die zijn gehouden leidden echter tot nog meer 

verontrusting. Ja zelfs tot boosheid en onbegrip. Reden voor de SGP-

fractie om ter plekke te luisteren naar de verhalen van de bewoners. Wij 

hoorden zelfs dat bewoners de avonden als bedreigend en intimiderend 

hebben ervaren. Wanneer dat laatste het geval is dan is dat onacceptabel 

en zal er onverwijld actie moeten worden ondernomen.   
 

Masterplan Vriezenveen Zuid 

De vorige keer schreven we al dat de SGP positief staat tegenover de 

ontwikkeling van Vriezenveen Zuid. Woningbouw en vooral woningen voor 

starters moet prioriteit krijgen volgens de SGP.  
 

Er was veel discussie en actie vanuit de samenleving over het tracé van de 

randweg. En er kwamen ook veel reacties binnen. Ook de leerlingen van groep 

8 van de Johannes Bogermanschool klommen in de pen en hebben hun zorgen 

geuit. Zij werden zelfs uitgenodigd om langs te komen in het gemeentehuis.  
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Er was zelfs een petitie, die door velen was ondertekend. Echter wanneer 

je de petitie bekijkt en de teksten, dan komen we in de verkeerde discussie 

terecht. De voorstelling van zaken vonden wij geen recht doen aan de 

voorgenomen plannen. We moesten het oude Kerkhof redden van de 

ondergang. We raken het oude Kerkhof echt niet kwijt.  

De Raad heeft besloten, dat de groene omgeving rondom het oude Kerkhof 

blijft. Echter we gaan met de ontwikkeling van de plannen het oude Kerkhof 

juist versterken en extra inzetten om de cultuurhistorische waarde te 

behouden. Mede door wijzigingen die we als partij konden inbrengen heeft 

de SGP voor de gebiedsontwikkeling gestemd. Het geplande 

bedrijventerrein rondom het oude Kerkhof is weggehaald met dien 

verstande dat er een groene buffer aan de westzijde blijft. Uitbreiding 

bedrijventerrein is naar een alternatieve locatie verschoven. Het voorstel 

is met ruime meerderheid aangenomen in de Raad.   
 

Leerlingenvervoer – vergeten leerlingen! 

Onder deze titel stelde de SGP-fractie schriftelijke vragen aan het College. 

Elders leest U een vraaggesprek over dit belangrijke onderwerp. Het gaat 

om kwetsbare kinderen. De kinderen komen niet alleen vaak te laat op 

school, maar worden ook door de vervoerder vergeten. En vooral dat laatste 

doet pijn! Dit kan niet en is onacceptabel. Het gaat echter niet alleen om 

leerlingenvervoer, maar ook voor vervoer van en naar dagbesteding.  

Onlangs hebben enkele raadsleden van GBT, PVV en SGP een gesprek gehad 

met de vervoerder Willemsen de Koning, waaronder de verantwoordelijke 

Operations manager. Tijdens dat gesprek hebben enkele ouders en een 

directrice en een vrijwilliger van een zorgboerderij de ervaren problemen 

haarfijn uit de doeken gedaan. De boodschap is goed overgekomen. Hopelijk 

behoren de problemen zo snel mogelijk tot het verleden. Mocht dit niet zo 

zijn vragen wij u de klachten te melden bij de vervoerder. De vervoerder 

heeft beloofd beter te communiceren. Mocht u klachten hebben en het gaat 

niet goed, neem dan ook contact met ons op als raadsleden.  

Wij vragen ons echter af of we nog wel moeten aanbesteden. Deze 

kwetsbare groep is juist gebaat bij rust, reinheid en regelmaat. Tijdens een 

debat hebben we de wethouder hierop ook bevraagd. We hebben de reactie 

op moment van dit schrijven nog niet binnen.     
 

Burgerparticipatie 

 

We leven in een land waar ongeveer 18 miljoen mensen wonen, in onze 

gemeente ongeveer 34.000. Zij zijn het niet altijd eens met de plannen van 
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de burgemeester en wethouders. De burgers hebben een wettelijk recht om 

hun mening te geven bij de ontwikkeling van de plannen. Voorheen was het 

zo, dat de burger niet of nauwelijks bij het goedkeuren van de plannen 

betrokken werd. Dat leidde dan tot frustratie van zowel de burger als het 

college van B en W.  De SGP heeft er in de raad al jaren voor gepleit, dat 

de burgers beter aan het begin, dan aan het eind bij een planontwikkeling 

betrokken kunnen worden. Wel, nu is het wettelijk geregeld, dat de burger 

aan het begin en tijdens de ontwikkeling van het plan, betrokken dient te 

worden. Dat noemen we met een moeilijk woord: burgerparticipatie. Dat wil 

niet zeggen dat alle inbreng ook daadwerkelijk uitgevoerd zal worden.  

Deze maand hebben wij (als fractie) gezien, waar het faliekant uit de hand 

liep: de participatie bij het woonwagenbeleid. De gemeenteraad heeft vorig 

jaar september besloten, dat er in onze gemeente op 4 plaatsen ruimte 

gerealiseerd gaat worden voor woonwagens: in Den Ham aan de Marleseweg, 

in Vroomshoop langs de Flierdijk en in Westerhaar aan Zwembadlaan. Het 

voorstel is, dat deze locaties onderzocht moeten worden of ze geschikt zijn. 

In Vriezenveen is nog geen locatie aangewezen, maar in het plan 

Vriezenveen-Zuid is ruimte voor bijzondere woonvormen gecreëerd. Wij 

hebben expliciet gevraagd naar andere locaties. De wethouder gaf het 

antwoord, dat andere locaties niet uitgesloten zijn.  

De participatie is vorig jaar, vlak voor de zomervakantie, gestart met het 

sturen van brieven naar de direct omwonenden. Deze brief was puur 

informatief. Alle omwonenden hebben in oktober/november een uitnodiging 

ontvangen voor een informatieavond. In oktober en november van dit jaar 

zijn er informatieavonden 

gepland voor de 

omwonenden in 3 kernen: 

Den Ham, Vroomshoop en 

Westerhaar. Aan de 

mensen werd meegedeeld, 

dat het de bedoeling van 

deze avond was, dat er een 

klankbordgroep zou worden 

samengesteld.  Na de 3 

informatieve voordrachten 

bleek uit de vragen, dat de brief suggereerde, dat de gemeente al met het 

plan klaar was. De beantwoording van de vragen was vaag en de omwonenden 

namen er geen genoegen mee. Met als gevolg, dat er weinig tot geen animo 

was om deel te nemen in de klankbordgroep. De bewoners verlangden dat 
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eerst hun vragen voldoende beantwoord zouden worden. Men zag het nut 

van een klankbordgroep op dat moment niet in. Dit had tot gevolg, dat er 

verwarring ontstond in de zaal en niemand zich op wilde geven voor de 

klankbordgroep. Uiteindelijk hebben 2 mensen zich opgegeven. Door onze 

fractie zijn over deze start schriftelijke vragen gesteld. De beantwoording 

hiervan is op dit moment nog niet binnen.  

(Woonwagens wordt vervolgd). 
 

Tot slot 

De SGP-raadsfractie wil haar dank uitspreken aan al degenen die onze partij 

in Twenterand actief steunen. We denken hierbij aan ons bestuur, 

steunfractie, maar ook aan de vaste adviseurs die met enige regelmaat ons 

adviseren op specifieke onderwerpen.  We wensen ieder gezegende 

Kerstdagen en een voorspoedig nieuwjaar toe. We hopen, dat ook het 

komende jaar het werk leesbaar zal worden. Dankzij de belangeloze inzet 

van de contactbladcommissie, die dit op getrouwe wijze coördineert en 

uitvoert.  
 

We zijn gebaat bij uw inbreng. Dat kunnen ook zaken zijn wat is 

opgevallen of wat u stoort in de gemeente. Schroom niet om dat te 

melden  
 

Reageren? Uw reactie is zeer welkom. Mail gerust naar: 

j.jonker@twenterand.nl of m.bossers@twenterand.nl  

 

 

 

Vanuit de Provincie                         Jan J. Jonker 

 

Met het aantreden van het nieuwe kabinet 

zijn er vele zaken die voor de provincies 

anders gaan worden. Door het nationaal 

programma landelijk gebied (NPLG) is een 

streep gezet. Dat betekent dat jaren werk 

in de provincies krakend en piepend tot 

stilstand komt. Want met het afschaffen 

van het NPLG kan er ook een streep gezet 

worden door het provinciaal programma 

landelijk gebied (PPLG). Dit programma 

geeft uitvoering aan de wettelijke opgaven waar provincies voor staan om 

mailto:j.jonker@twenterand.nl
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die uit te voeren. De wettelijke doelen, natuurherstel, habitatten, 

waterkwaliteit etc. zijn groot en hebben grote impact. Overijssel heeft met 

haar 3x3 aanpak een goede basis hiervoor gevonden.  
 

Namelijk de grote opgaven waarvoor we staan moeten we, want de provincie 

is op dit gebied de uitvoerende macht om de wetten die in Den Haag, dan 

wel vanuit Europa vastgesteld zijn, in balans uitvoeren dat betekent: 

• Bieden van een perspectief voor een toekomstgerichte agrarische 

sector 

• Behouden (en liefst verbeteren) van de leefbaarheid en de 

economische kwaliteit van ons platteland 

• Versterken natuur. We moeten in Nederland stikstof en 

broeikasgassen verminderen en water- en bodemkwaliteit- en 

kwantiteit en biodiversiteit verbeteren 
 

Daarnaast zijn er bij deze aanpak drie randvoorwaarden: 

• We werken samen met onze gebieden 

• Alle sectoren dragen evenredig bij aan de gestelde natuur-, water en 

klimaatdoelen 

• We pakken deze doelen in één keer op (integraal) 
 

Ook streven we naar maatwerk voor drie categorieën boeren, namelijk: 

• Afbouwer/stopper 

• Blijver die zo veel mogelijk op het huidige (intensieve) pad door wil 

• Omvormer die het bedrijf op de huidige plek extensiever wil runnen 

en/of verbreden 
 

Echter de wetten zijn (nog) niet veranderd. De doelen in de wetten zijn 

blijven staan. Hoe het nu verder moet? Wij kijken reikhalzend uit naar wat 

er vanuit Den Haag besloten wordt. Tot nu toe komt er weinig op de proppen. 

Dit geldt ook voor de nog steeds uitblijvende legalisatie van de PAS-

melders. Die moeten voor 1 maart 2025 gelegaliseerd zijn, want dan loopt 

de termijn af, aldus een gerechtelijke uitspraak. Kortom veel onzekerheid 

en onrust. 
 

Symposium SGP 100 jaar in de Staten  

Met een symposium stond SGP Overijssel afgelopen vrijdag stil bij het 100-

jarig lidmaatschap van Provinciale Staten. Een unieke gebeurtenis en 

bijzondere mijlpaal. 

Fractievoorzitter Jan Jonker opende het symposium met een 

Bijbelgedeelte uit Matthéüs 6.  
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“In de Provinciale Staten zijn maar liefst 15 partijen actief, maar in het 

perspectief van de eeuwigheid zijn er slechts twee partijen: twee 

koninkrijken, God en Satan. Wie dienen wij? U kent het spreekwoord: 

niemand kan 2 heren dienen.  

In dat perspectief 

zijn we hier op aarde 

en wil de SGP 

handelen. Waar onze 

schat is, daar zal ook 

ons hart zijn". 

Hij memoreerde, dat 

de SGP in al die jaren 

slechts negen 

Statenleden 

‘versleet’. Daarvan 

zijn er nu nog steeds 

drie actief. Commissaris van de koning Andries Heidema bracht zijn 

felicitaties over en gaf vervolgens een stukje van de geschiedenis van de 

partij, maar ook van het land weer. 

Twee professoren hielden een referaat, prof. dr. A.A.M. Kinneging en prof. 

dr. W. van Vlastuin, die in hun referaten stilstonden bij de veranderende 

politieke constellatie waarbinnen de SGP opereert. Zij spitsten zich daarbij 

toe op het “gelijkheidsdenken”, dat steeds meer de ruimte krijgt. Als dat 

blijft toenemen, hoeveel ruimte is er dan nog voor de SGP in al haar 

eigenheid? “De buitenwereld is – anders dan in het verleden – niet langer 

van plan u met rust te laten”, aldus Kinneging. In zijn co-referaat sloot prof. 

dr. W. van Vlastuin daarop aan. “Als de gemeenschappelijke hogere macht 

verdwijnt, dan heeft elke mening hetzelfde gewicht”, betoogde hij. 

Nadat vragen uit de zaal aan de beide sprekers gesteld konden worden, werd 

het symposium afgesloten door gedeputeerde Gert Harm ten Bolscher, in 

het verleden ook actief als Statenlid voor de partij. Hij sprak zijn dank uit 

aan de sprekers, de bezoekers, maar bovenal aan God, Die de politici al die 

jaren de kracht gaf om hun werk te doen.  
 

Geen hek om de natuur 

Als er in een gebied aan natuurherstel gewerkt wordt, moet er ook naar 

andere plannen voor dat gebied gekeken worden.  

De SGP heeft hiervoor een motie ingediend die ook is aangenomen. 
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Wat we zien is, dat er in allerlei gebieden zogeheten gebiedsprocessen 

lopen. Daarbij ligt de focus vooral op natuurherstel. Wij zouden graag zien 

dat die focus breder wordt. Bij veel inwoners en ondernemers zijn vaak 

prachtige plannen voor het gebied aanwezig.  

Het zou mooi zijn als van hun input gebruik gemaakt kan worden 
 

We willen dat de provincie de zogeheten ‘meekoppelkansen’ aanpakt. Het 

combineren van natuurherstel met andere maatregelen kan ervoor zorgen 

dat het draagvlak vergroot wordt.  

Als mensen actief betrokken worden, werkt dat dus twee kanten op. En op 

die manier kunnen we blijven genieten van de natuur. Daar moet geen hek 

omheen. 
 

De wensen die bij ondernemers en de lokale gemeenschap leven, moeten een 

kans krijgen. Zolang het binnen de wettelijke kaders past, is er mogelijkheid 

om ze uit te voeren. Wat ons betreft komt dat in de projectbesluiten, die 

de provincie neemt voor de gebiedsprocessen vast te liggen. De motie wordt 

mede ingediend door: BBB, VVD, JA21 en Overijssel Vooruit. 

 

Reageren? Uw reactie is zeer welkom.  

Mail gerust naar: jj.jonker@psoverijssel.nl  

 

 

 

Mededelingen van Kiesvereniging en Studievereniging:       
     

Opbrengsten Collectes tijdredes: 

Collecte 7 februari 2024  (Ds. W. Teunissen):  1201.75 euro. 

Collecte 4 september 2024  (Ds. M.T. Al-Chalabi):  890.75 euro. 

 

 

Vergaderingen Kiesvereniging en Studievereniging: 
 

Tijdrede: 

Spreker: Ds. A. Verschuure 

Datum: D.V. 26 maart 2025 

Tijd: Aanvang: 19.30 uur.  

Locatie: Beth El kerk - Almeloseweg. 
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